
  
 

 

8. juli 2013 

 

Fællestillidsmanden har ordet 

Nu er halvdelen af 2013 gået. Og vi kan se frem til en velfortjent sommerferie. Det har været 

et halvår, hvor det er gået op og ned. Det er lige som om opsvinget ikke rigtig vil komme. Jeg 

tror nogen holder den krise kunstigt i live. En af de gode ting, der er ved at ske er, at de tyske 

lønninger er ved at stige. Derved bliver konkurrencen udlignet, så vi kan konkurrere på 

kvaliteten og ikke på lønnen. 

Forhandlingerne omkring vores lønsystem og ansættelsesvilkår er udsat. Det er de fordi, at 

Sauer-Danfoss muligvis skal med i de forhandlinger. Så alt er stillet i bero indtil videre. Det 

bliver spændende, når Sauer-Danfoss bliver til Danfoss Power Solutions. De to Fællesklubber 

vil komme til at arbejdet tættere sammen. Og derved vil vi også blive stærkere. 

Når vi ser på fremtiden, så ser det ud til, at vi kommer til at mangle faglært arbejdskraft. Det 

er lidt usikkert hvornår men i 2015 eller 2016 er nok et godt bud. Derfor er det mere vigtigt 

end nogen sinde, at vi får unge medarbejdere i gang med en ungdomsuddannelse, og 

specialarbejderne til at gå i voksenlære. Lige nu er der næsten ingen ledige elektrikere i 

Syddanmark.  

Og kan virksomhederne ikke få den arbejdskraft, de skal bruge. Ja så flytter de 

arbejdspladserne. 

Vi kan også se frem til en høstfest i Sønderborg i august.  

Og det bliver så sammen med vore gamle kollegaer fra Sauer-Danfoss. 

Kan I alle have en god og solrig sommerferie. 

Gunnar Jensen, fællestillidsmand Danfoss A/S 
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